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az 1546 . év 	- jab hó 2 	az Országház delegációs termében megtartott  

ülésről.  

Az ülésen jelen voltak a különböző tárcák szakértői, az erdélyi szax-

órtok és a Honvédelmi Minisztérium részéről Szemel István ezredes és Czebe Je-

nő vk. alezredes.  
Nagy Ferenc miniszterelnök üdvözölte az értekezleten résztvevőket és  

kérte, hogy a sulyos bondokkal küzdő magyarság ér::ekében eredményes munkát vé-

gezzenek.  

Az értekezlet elsősorban a Székelyföld autono2riára előkászitett terve-

zettel foglalkozott. A  kérdésekhez  elsősorban Teleki Géza szólt ho: zá, aki ve-

szólyeenek_ tartja ra székelyföldi autonorniával egyedül foglalkozni,raert •z ke'-té-

szakitja a magyarságot és elveszti a székelység expAnzitásit. Véleménye szerint  

:iegoldásc:al kell foglaaikoznis  

1./ z önálló Erdéllyel,  

2./ autonómiával Románián belül,  

S./ teljes nemzetisígi autonomiával.  
mernolák miniszterelnökségi kiküldöttel szemben, aki figyelembe xiván-

ja venni, hogy mit lehet a románokkal szemO•n megvalór;itani és folvc:ti a kérdést  

n' y foglalkozzunk 7e maximuláis megoldásokkal, amikor annak esetleges meg  nerc  

oldnutósága csalódást kelthet, fenntartja azt az álláspont ját, :'ogy a szakértő  

csak re maximálisból indulhat ki is a szakértői feldolgozásból a politikai volt  

v.:a télnek kell kive-.nie is segv ilósitania annyit, amennyit az adott viszonyok  

kZ;zött le..etséges. Felvetődik a gondolata a Székelyföld extrális ka;)csolárának  

;i.v::yarorszéghoz hasonló  képen, mint az Kelet-Poroszorszadgal történt.  

Az erdélyi ínagyarság képviseletében Demeter Béla leszöezi, hogy az er  

aélvi rar:;fyars ig• á lláspont j l nem egyezik a magyar kormány állás9ont jával az erdé-

lyi kardésben utal arra, hogy  annakidején a román kormány is felver a székely  

iüldi autonómia ke:r dését,ue egy székelyföldi autonómia 1.700.000 erdélyi magyar  

közül csak 600.0 :?0 sorsát biztositaná.Esetleges ilyen megoluúért a felelősséget  

magyar kor.nánynak kell vállalnia.  . 

Szemes István ezredes kifejti azt, hogy ne adakozó esztussal nyuljunt  

az erdélyi magyarság felé és a kérdésben ne csak erdélyi,kanem magyar  problémát  

is lássanak. i y vesztes háboru után vagyunk és az összes magyarság megerősitést  

a célunk. lszak és Dél felé célunk metvalúsit fisai korlútozottax,ezért kell felk:  

rdln .nk :az önálló Erdély gondolatát.  

Rónai egyetemi tanár véleménye szerint is a székelyföld autonómia e-

gészségtelen megoldás. Ezzel feltétlen elszigeteljük a Székel)föláet,mely vár  

lesz és egész Erdéllyel szemben fo s  állni. A Székelyföld különben is,gazdaságil.  
is  eze; ény terül•t.Véleraénye szerint- az autonómiák kérdését nemcsak Erdély felé  

hanem  eb6s2 közép-Európában fel kell veuni.mert a jövő fejlődé: _afncion VOL• tKo-

zúsban a küzig4zgatá s i decentralizáció. 	6 	L 

l.sz. Feljegyzés  
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Az Qrtejcezlet vei;ül is mebríllapoaott aboan,  r:o6 y  a fölveLdtt problí-  

..t;.á kiúolbozUsuna;c áttanul:nányozása után a megbet5ze1st 194.,. évi jvr,ius hó  

d.u. 6 órakor folyt-,t ja.  
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2. sz. Feljegyzés  

1546. évi Junius hó 3.-án, a Parlament háznagyi hivatdl:ínan, az  autonómiák tár-

gyában megtartott ülébról. 

Jelen  vannak a különböző tárcák szakértői, az erdélyi szakértők é;. a 

Honvádelaai :vlinisztérium rétizéről Szeme' István ezredes és Czebe Jenő v:c. alezredes, 

Az értekezleten Rónai egyetemi tanár ismerteti az elkészített tervezetét 

az erdélyi autonóc:iákról. Véleménye szerint Erdélyt a táji autonómiák szerint kell 

.aegtz.:rvezna.. 

: artomány 	Székely : 

	

Terület : 	Lakóhely : 

1./ :> nát 

./ rIrtium 

>./ 

 

Közép Eraély 

4./ Délzrdcly 

7./ Székelyföld 
ó./ ;d;:s r;a.n;aros 
7./ a:ra:.a:óvidék 

Temesvár 

>• sgyv _ ra ,d 

Kolozsvár 

Nagyszeben 

laroe:vasarhely 

4ára.aarobbzige t 

brassÚ 

Hz elgondolás alapja, hogy ezek a táji autonómiák ;.éveznének tartomá-

n;;ok ás ezekan belül volnának az ugynevezett kerületek. Alapja a me„;oldásnak ,  

:.;inu&L evetre az, hogy tulérzékeny nemzetiségi  öntudat helyett u'; *evezett táji  

öntus:. r, o. órví'nyeCtiljenek.  

Véleménye szerint a tartomány volna az"autunpm élet közyontja,az ország 

:Jinte;Ly csak összefogó kapocs volna az autonómiák között, melynek ;„ éoen pénz-, 

had- 6. külügy egyesülhetnének, kulturális téren a személyi autonó..,ia hive. 

Hegedűs Nánaor,  volt erdélyi kisebbségi képviselő, felveti a  kérdést, 

v;jjon sor kerülhet-e a kisebbségi kérdések tárgyalásánál ilyen szervpontok fel-

vetébére. Szerinte a belső közigazgatísi felaszták belügy. Sikra száll a :azékely-

iölu-i autonómia ügyében, melyet nem tekint csodabogárnak.  

Demeter Béla ismerteti az 1944. október utáni Faszak-r-i autonómiai 

kérdéseket ket éti utal arra, hogy F;rdély lelkében él az erdélyi autonómia i1 ánti tö- 

Telexi Géza fiLyelmezteti a kormánit L  hogy  ne felejtse el. hogy csalt 

ff.rsá,_van és az erdélyi magyarság ellenzékben lesz minder. olyan magyar  

160:Ci.z: 	 ;a bzemeen mel célkitüzéseit • e. ké• v e 	Akise.,bsé'i problémás a 

cc..,yai•a,wc; 40 %-át mozgatj'.k. Fölveti a kérdést, hogy az érte ►tezlet,in konkreto, 

fo,l :lxozzon most már az önálló Erdély területi, alkotmán,y.jo+>i_ éy köz : ;azdasápi 

.cerd" s eiv el. 
	

;  f:> 	4 
A területi kérdésekkel kapcsolatosan általában a jelenle_i árdély-i 

terület, vi,,:y a tört n'1 i erdélyi terület kérdése körül alakul ki • - ita abból  a 

szerpontból, hogy melyik megoldás hozná sz erdélyi magyar&, nak 	:százalékos 
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számban nagyobb részvételit. Mig Hegedus Nádor véleménye szerint mindössze 25 í̀ '.  

oe Esélyben a magyarsági, száma, s ezért felveti azt a kérdést, hogy new  volna-e  

job meóoldás ajz, ha Ernát területét .nem csatolnák Erdélyhez, hanew az roxániai  

rész maradna.  Véleményével szemben Rónai egyetemi tanár megállapit ja, hogy mig  

a törttnelmi Erdélyben 36 %-os, egész Erdélyben 31 %-os  a  ma ;yarsá.: számaránya.  

Felveti mé;; azt a gondolatot, hogy a Bánát-kérdés esetleg politikai eszköz lehet  

JU";oaz? ávia felé,igényeink támogat  *sara. Bernoláa a :;iniszterein  : kea;g részéről  
isi eti azt, hogy vajjon a magyar kormány lemondhat-e egy határsáv-területről,- 

.c ~el ;  jt neki igérne ,~ , csak azért, hogy az  erdélyi magyarsaot erősitsék_ Pssint  

..iaiazteri oeztályfónök a miniszterelnökség részéről felveti azt, hogy amagyar- _  

s g erdélyi létbzáa2énak erósitésére a Kárpátokon tuli madyarsá t;ot Erdélybe kell  

vi..zzatele,iteni. Annak ellenire, hogy az értekezlet a népcsere ellen van e  ez  

ne.;. tekinthető népcserének, vagy nagyobb áttelepülésnek.  

Ieleki Géza'utal árra, hogy egy esetleges alagyaror 	falé való ha- 

tarravia_o xövetkeztáben a natárvo al hegyi határrá válna, lecsö..kon a határon  

vale ;aozgási lehetőség és ezzel a határok spirituálizálodása ::evés..bé követxez- 

nt és. Utal arra is. hogy veszélyes kérdésnek tartiat hcaLv• ~~' u. egyházi föld.  

va_;;oa ecetleges Magyarországra kerülésével a magyar földbirtokreforr: alxalcaazá-  

avc.l ezzel a vagyonnal szemben, esetleges retorzióként az erdélyi magyar  edyhá- 

zi v . yont érné p'ótolhatatlr a veszteség.  

Területi kérdésről mindenesetre kialakul ajz a vélemény, hogy az önálló  

Eraél; határa a Kárpátok, tehát az 1000 éves magyar határ és a  trianoni határok  

iöz:;_t hozódjék, sőt, Szemes ezredes felveti azt a gondolatot is, üogy ha  azt tv  

.tinLjUk, hoby .f;i a magyarság célja az önálló Erdély megteremt,^aiarel, esetlegesen  

még magyarság leadásával is javitanunk kell azon a lehetőséfien, ho' ;~ AaLyaror-

:;Lát szilaara barati, nyersanyagokban gazdag szomszédot kapjunk.  Az alkotmány-

jogi  kérdesek felvetésénél Czebe alezredes felveti a kérdíst, hogy mivel  a  Jal-

tai e'y.:zmén „  : zerint minden állam maga választja meg  álla:uform jat, fo i,;l_:lxoz-

aou-a z értekezlet ezzel a kérdéssel. Mielőtt amonbun az érteac,;zlet ezekiek a  

xérd&_;exnek részletekben való tergyalásába belefogna, elhatározzák, hogy a xér-

dést átL;onaolva, a továbbiakra nézve 194 6. évi junius; hó 5.-éri 10 h-kor  folyt,~t- 

34:fL 	t ~.i 



3.sz. feljegyzés  

az 1946. évi junius hó 5.-án, az Országház delegációs termében megtartott  

ülésről.  

A. ülésen jelen voltak a különböző tárcák és az eruclyi 	sértők, va- 

lamint a Honvédelmi giniaztériva részéről Szemes István ezren,.. t Cze:;e Jenő  

vk. ..1bzrc:aes.  

'6cemes ezredes ismerteti a független Erdély megteremtéoével kapcsola- 

tea 	tenra-politikai szempontokat, felolvasva a mellékletben rö;zitetteket. Vé..  

leaéuye szerint Erdély, mint önálló állam megteremtésének akkor v-m célja, ha  

•yaaarorszá5  melletti hatalmi tényező volna és eoidl :.1 célLól -a rs> t.:rületi le-  

:uendas árán való erősitést az erdélyi aagyarsa,,nak is felveti. A kérdésben  kia-

1<<:•uió vitában, baiázs Gábor szerint, gyakorlatilag kellene rö;ziteui, hoe;; mi  

leúetne ez a terület. negedüs Nándor szerint a  magyarság száma i.rdélyven a  

deportált zsidó elszállitása következtében is fogyott. Olyan Erdélyt,.  

mely Magyarországnak katonailag hasznos, nem képzelhet el. Előadása szerint az  

első vilácháboru után román részről volt kisérlet arra, hogy 2ékéscsabát ée ;törn;  

két Erdélyhez csatolják. Vi:.saater abbeli véleményéhez, hogy az önálló Erdély  

gondolatát fel se vessük, mert igy  két  ellenséges állr'. lesz  tőlünk.keletro.  

Oszvald véleménye szerint igen helyes a Duna-völgyi magyarság perspelt-

tivájaból a kérdést fely,:tni, de a terület megerősit ése egy határpolitikai  kér-

óés lehet az önálló Erdély eu Magyarország között. Annakidején a trianoni  bé-

kes eczódés kisérő levele következtében 4 „özság Romániához é;.: 12 kdzség iagyar-

or:z~:.. úoz való csatolásáról volt szó.  

rásint miniszteri os_ályfönők előadja, hogy trianonnal kapcsolatban  

i.. f,imerült az a gondolat, hogy a maejarlakta határsáv visszavételét a kormány  

nem i._,en veti fel, hogy igy az erdélyi magyarságot ne gyengitse •  érezi azon-

ean, hogy a románsag nem ajánlani-e fel románla4ta terület :raélyhetc valo csaato-

látát, hogy ezzel ellensulyt adjon. Mindenesetre a két  nép  romunt.:?kínsága véle-

::,énye szerint alkalmas arra, hogy a kibékülés megszülessen. ''; - egyetemi ta-

n:r kérdés felvetését is  veszélyesnek tartja, szerinte területet  feladni nem  

leiist. Ne készüljünk fel egy teljes felosztásra.. Véleménye szerint ne féljünk  

a sz. .,Abeli többLé:től mert ne■ a törne, hanem a kulcs oziciók minta,:ek és sze- 

:inte." kulcspoziciókat jelentő városoK többségben magyar kézen vannak,  igy a  

teri:lot kérdésében csak a mai földrajzi és a Bánát nélküli Erdélyrül lehet szó.  

ga  jzágAL  professzor utal arra, hogy annakidején Olaszország törekedett  

arra , aogy a Dunavölgyeben a nem német és szláv elemeket megszervezze, raa azon-

ban <;z inát nem tartja alxalmasnak ezen kérdések fplvetésére és igya muakaproe-

ra...f szempontjából elsősorban a kisebbség védelmi kérdése-asz f o',;,zott. fog- 

lalYazást• lován. 	 ; 

A munkaprogrammal kapcsolatos néhány kérdés megbeszélése után  Albert  

iereac ismerteti a független Eruélyre kidolgozo,t javaslatát, mely szerint i.r- 
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►oly czuvereuitásának forrása a szövetséges hatalmak saareAdéselenne 	yaror- 
6zú al és Romaniával és ez fokozottan az Egyesült Nemzetek felügyelete alatt  

ál1aha, olyannyira, nosy  még az államfőt is bizonyos i»ő tartar.:ára agy: EgyesUlt  

:.eLek nevezné,' ki.  

Gajzá;ó professzor szerint,a mai nemzetközi jok gyakorlaVa szerint  

e ;;y állara megszületésének csak akkor van lehetősége, ha azt az állra:: területén  

lakó népesség is kivánja. Felteszi a kérdést, vajjon kivánja-e a  magyar  kormány  

ily en formában a kérdés Felvetését. Az Egyesült Nemzetek által t:irt I nt ellenőr-

zés 	államfői kinevezés bizonnyára lealacsonyitási érzést keltene az erdélyi  

lakí;..:.L.Ü oan.  

Hegedüs Nándor Szerint a románok feltétlenül felvetik a népszervezés  

kard :, amelydél még a magyarok sem mernek az önálló Erdély mellett szavazni  

ós igy Jz Cci;41: tiztos bukást jelentene.  

;zutan rátért Albert Ferenc a közigazgatási beoszt '..si tervezetnek is-

ert ~ t >aáre, mely szerint hasonlóan Rónai professzorhoz, állapitaad meg.  a tarts-

ut t:• ~ .t .z~.~.~ at. Itt felmerült a kérdés, hogy erős központi kormányzat, vagy az  

au61:34 szövetsége-e a járható ut.  

:,zek ucün az ülést megszakitva, az értekezlet elhatZ,rozca, hogy a  

r4.1 	évi junius hó 6.-án d.u. tárgyalja tovább.  

~ 
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6. sz. feljegyzés az 1946. évi jüáiús hc  

az Orsztgház 1.sz. bizottsugi termében megtartott ülésről.  

Az ülésen jelen voltak a különböző tárcák szakértői, az  
erdélyi szakértők És a Honvédelmi ginisztériva részéről Szemes Ist-
ván ezredes.,  

Az ülést  Gajzágó miniszter, elnök nyitotta ae t  és azzal  
ezdte, hogy az Albrecht féle tervezetben felvázolt önálló és füg-

getlen Erdélyt nem tartja aegfelelően kidolg )zottnak, mint élet-
képes állr,,mot és aggályosnak tartja, hogy ilyen formájában terjest-•  
szék a szakértők a politikusok elé És iaeguyit ja a vitát, visszaté-
róleg a kövptk , 'ző pontokra s  

1./ A tervezett önálló Erdély központi hatalma oly gyen-
ge, ho ; y szinte neat rendelkezik semmi felett, minden az autonómi-
ákban törül és nem hiszi, hogy il,, en gyenge /özponti hatalommal  
rendelitező állam tervezete nemzetközi viszonylatban jó benyoatást  

tenne. 'diképen 1 ehetne ezen segiteni ?  
• 	2./ Megoldandónak tartja valamilyen formában a magyarsor  

kisebbségi helyzetének feloldását mind a kormányzatban, :mind a par-
lamentben. arra gondol, hogy a két nyelv, a  magyar  és a roman,  
has. nalatával hozott áldozat révén ez  sikerülhet. Erre példát mu-
tat Svájc esete, ahol a schwyzer.Dütsch és a francia nyelv egymás  
mellett mindem érzékenység nélkül használatos.  

3./ A kantonokba széttagolt két féle hadsereg el8ondolkoz-
tatta és az az éi zése, hogy ez a körülmény ugyancsak i endkiviil meg-
gyen4itené az önálló Erdélyt, mint államot.  

Végin is felkér t• a szakértőket, hogy egyrészt, art kizza-
boot xötelességxx , de aátsré sut a tervezet komolysomga. miatt is, pró-
baijon az értekezlet megoldásokat találni.  

Dr. Albrecht ügyvéd, képviselő, a tervezet szerkesztője,  
t_ljesen osztja Gajzágó miniszter véleményét és indokolja, hogy a  
tervezet megszerkesztéSnél milyen szempontok vezették. Egyrészt ra-
gaszkodnia kellett parlamentári'• rendszerhez, másrészt azonban  
a kisebbsé gi magyarok legteljesebb biztositdaara is törekednie kel-
lett és minden a_;goldás egy kicsit surolta a népszavazas lehetősé-
ét, amelyről tudjuk, hogy végzetes le naa Erdélyben a magyarok szá-

má.ra, - és igy született meg ez a tervezet, mely szerinte is, való-
ban egy homonaíus állam, a az az érzése, hogy az értekezlet ismétel-
ten holtpontra jutott és végül is sarad megoldásnak Erdély területi  

megosztása. 	 8 	 ,. 

Gajzágó miniszter válaszolva, kijelznti, hogy nem látja  

az értekezletet holtponton lévőnek, d• ettől fü t;getl casl is a szak- y  
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értők nem érezhetik magukat  felmentve  a további kidolgozás al óla  
Szemes ezredes teljesen oszt j~. Ga j zágó mini szter vél eményét  

és ugancsak javasolja a paritás elvének valamilyen uton történő  
bevezetését a parlament és kormányzatba. Az államnyelv használatát  

nem látja ilyen egyszerűnek. Kilönösképen a külügy és a honvédelem  

terén kellene valamilyen megoldást találni, a paritás elvének alkal-

mazására. mert elképzelhetőnek tartja, hogy a gaz dasáji tárcák a  

terület érdekeinek megfelelően képviselhetik az önálló Erdélyt,  

hiszen az legnagyobbrészt a területen élők érdekeivel is megegyezik.  

A külügy és honvédelem azonlóiam ezt a jó müködést is könnyen meg-

ronthatja. Nem tudja, hogy járható ut-e és van-e rá nemzetközi  

precedens, de valami olyan megoldásra gondol, amely szerint a hon-

védelmet és a külügyet két miniszter vezetné 9  egy magyar és egy  

román.  

Gajzágó miniszter kijelenti, hogy erre nemzetközi példa  

van, megfontolandónak tartja ezt, sőt ajánlja és hozzáfüzi, hogy  
ugyanezt a megoldást talán még a pénzügyi tárcára is, vagy legalább  

is  annak főbb vonatkozásaira kiterjesztendőnek tartja.  
Dr. Balázs a kérdést ugy látná megoldva, hogy a magyar  

miniszter mellé román, vagy a román miniszter mellé magyar politi-

kai államtitkár terveztessék.  

Szemes ezredes ezt aggályosnak tartja, mert a gyakorlat  
azt mutatja, hogy a politikai államtitkarok alkotmányjogi felelős-

sége nem lévén azonosa miniszterével, azok a minisztérium vezeté-

sében teljes mértékben nem vesznek részt, hanem annak csak egy rész-

letét vezetik, 	 . 

Gajzágó osztja Szemes nézetét és a politikai államtitkari  

rendszert szintén nem tartja kivánatos megoldásnak.  
Hegedüs Nándor képviselő olyan megoldást tart lehetőnek,  

hogy ha az állz.mfő román, akkor a külügyminiszter magyar, vagy for-

ditva legyen. A pénzügyminisztériumot paritasos vezetésben nem tart-

ja szükségesnek. Ugyanigy nem a honvédelmet sem.  
Szemes ezredes reflektálva Hegedűs Nandor szavaira megjegy-

zi, hogy a hadseregek általában a belpolitikának is hatalmi eszkö-

zei lévén, a világ minden államában kis klikkek által birtokba ve-

hetők és ez különböző veszélyeket rejt magában. Különösen egy olyan  
Erdélyben, ahol a kétféle hadsereg amagyis polöárháborus feszültsé-

get hordozhat.  
Ezt több szakértő hozzászólása is megerősiti és különböző  

peldákat hoznak erre, s a honvédelmet feltétlen, valamilyez formában',  
. ~ r  

magyar és román ellenőrzés alá kivánjak helyezni.  

_ a. . - ~ i . .r....,.._.y.,..►. . .y... ~. __-  - ~.. 
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LAtips 

Demeter Béla, az erdélyi aagyarság képviselője,  szólal 
fel és elmondja az egész önálló Brdé]y 6nndolatának keletkezését. 
M€ jegyzi, hogy erre taktikai okokból feltétlen szük ség van, de 
fölhivja az értekezlet figyelmét a sürgősségre. Felolvassa dr. 
Auer Pál és Kertész István követek párisi táviratait, melyek fel- 

szólitják az erdélyi magyarságot, hogy szorgalmazzák az Önálló 
Erdély  kérdését  és megjegyzik,. hogy a dolgok olyan tálalását tarta-
nák h-lyesnek, ha az Egyesült Nemzetek valamelyik. tagjának külügy-
minisztere fordulna a-külügyminiszterek értekezletéhez ezzel a kér-
déssel. Ebben az esetben Amerika feltétlenül ős sulyosan támogatná. 
Egyébként is az az érzésük, hogy Párisban e:.nek viszhangja lehet 
és Anglia és a Szovjet Unió sem zárkóznának el a kérdés tárgyalása 
elől. 

Gajzágó miniszter megjegyzi, hogy a sürgősség nem mehet 
a pontosság rovására, de főleg nem mehet a politikai komolyság ro-

'vásara és a szakértőknek csak olyan munkát szabad kiadniuk, mely 
nemzetközi viszonylatban feltétlen impresszionábilis. 

Visszatér továbbá arra a kérdésre, hogy a parlámentbea 

miként lehetne a paritás elvét biztositani. Mi volna az 4 választá-

si rendszer, amely ezt lehetővé teszi. 

Több hozzászólás összegezéséként vita tárgyává teszik 

a kuriális választási rendszert, amelyet azonban elsősorban Hegedűs 

Nándor, de mások is , elavultnak tartanak, különös tekintettel arra, 

hogy a mai pártok már tullépik a nemzetiségi kereteket ideológiájuk-
kal. 

Dr. Balázs megjegyzi, hogy valamit a magyarság vitali-
i. ásóban is  bi zni kell o  vert ha az nincs meg, akkor ugyis minden 
mesterkedés hiába-való. Hegedűs Nándor megjegyzi, hogy ha a ma-

4;yarság nagy-Románi parlamentjében megfelelő képviselőszámot tu- 
dott elérni, akkor biztos, hogy az önálló Erdélyben  ezt még fokozot-
tabban képe megtenni. 

.Gajzágó elnök ezután a szövegeié sre kéri fel az egyes 
szakértőket, igy az önálló Erdély hadseregére vonatközó szöveg meg-

szerkesztésére a honvédelmi tárca szakértőjét kéri fel. 

Ezután az értekezlet áttért az autonómiák  tárgyalására, 
de e tekintetben csak beszélgetés Pormajában lettek egyes dolgok 

megvitatna, s az őrt ekezletet  elaaaolthk 1946. évi junius h4i 14.-én 
d.u.l/2 5 h-ra. 
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